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 تازه برخی به یادشان افتاده است 
که مشــکلاتی مانند ترافیک و آلودگی 
هــوا و بحران آب و محیط زیســت و 
تورم مزمن از دوران شاه به ارث رسیده 
و اگر او این مشکلات را ریشه ای حل 
می کرد، امروز ما دچار این همه مصیبت 
نمی شــدیم اما آن »گور به گور شده« و 
نخست وزیر »گور به گور شده« اش بلد نبودند یا از اربابان شان دستور نداشتند که 
مشکلی را به طور ریشه ای حل کنند! در حوزه های دیگر هم که اساسا مشکلی نیست 

که کسی بخواهد نسبت به آن اعتراض داشته باشد.
ســال پیش که معترضان به شرایط کشور راهی خیابان شده بودند، از طرف 
اغلب مســوولان به ویژه ســران قوا، هر روز وعده داده می شد که به زودی شاهد 
تحولی بی نظیر و چشمگیر در حکمرانی خواهیم بود.  در کنار آن وعده دادند، حق 
اعتراض به سیاست های جاری در چنان سطحی به رسمیت شناخته خواهد شد که 
در چهارگوشه هر شهر اماکن و مراکز وسیع و طویلی برای حضور معترضان تعیین 
می شود تا آنها با تشریف فرمایی به آن امکان هر اندازه که حوصله و انرژی دارند، 
صدای اعتراض شان را بلند کنند تا گوش فلک را کر کند! به واقع، همگی بر این دو 
مقوله چنان اصرار و پافشاری از خود نشان دادند که من ساده دل، نادیده گرفتن آن 

را خلاف مروت پنداشتم و درباره آن چه تحلیل ها که ننوشتم!
 حالا حدود یک ســال و نیم از عمر آن وعده ها گذشــته است و من ذره بین 
برداشــته ام یا به قول مولانا شــمع به دست گرفته ام و در هر پستویی دنبال نشانی 
از تحول در حکمرانی و به رســمیت شــناختن حق اعتراض می گردم اما دریغ از 
کوچک ترین نشــانه! تحول که سهل است، گویی روند امور به قول ما کرمانی ها 
پس پســکی هم شده اســت! تازه برخی به یادشان افتاده است که مشکلاتی مانند 
ترافیک و آلودگی هوا و بحران آب و محیط زیست و تورم مزمن از دوران شاه به 
ارث رسیده و اگر او این مشکلات را ریشه ای حل می کرد، امروز ما دچار این همه 
مصیبت نمی شدیم اما آن »گور به گور شده« و نخست وزیر »گور به گور شده« اش 
بلد نبودند یا از اربابان شان دستور نداشتند که مشکلی را به طور ریشه ای حل کنند! در 
حوزه های دیگر هم که اساسا مشکلی نیست که کسی بخواهد نسبت به آن اعتراض 
داشته باشد.  خوشبختانه کشور در مسیر آبادانی و سازندگی چارنعل به پیش می تازد 
و فتح قله ها در یک قدمی اســت. نق و نوقی هم که برخی از این روشــنفکرنماها 
می زنند، همه اش ناشــی از غرب زدگی و خودباختگی آنان است که چشم دیدن 
پیشرفت های محیرالعقول وطن خود را ندارند و دایم چشم شان به همان فرنگی 
اســت که در آنجا درس خوانده اند. از کوزه همان تراود که در اوست. این مردمی 
هم که در کوچه و خیابان لب به شــکوه و شــکایت می گشایند یا از پیشرفت های 
روزافزون کشور اصلا خبر ندارند یا تحت تاثیر این چند شبکه تلویزیونی خارج از 
کشورند که از جانب امریکای جنایتکار و رژیم سفاک صهیونیستی ماموریت دارند 
تا مردم را نسبت به شرایط کشور بدبین کنند و آنها را نسبت به فرهنگ خود بیزار 
ســازند.  با این وضع، اولا که همه چیز بحمدالله دارد به خوبی و خوشی و مبارکی 
پیش می رود و چه نیاز به تحول؟ مگر منظور از تحول این باشد که بخواهند طبق 
میل این غربگراها عمل کنند و کشور را بفروشند! ثانیا اگر کسی به این وضعیت گل 
و بلبل معترض باشد از سه حال خارج نیست. یا ناآگاه است که باید به هر طریقی 
شده آگاهش کرد. یا خداوند بر دل و چشم و گوشش مهر زده که امکان دیدن نور 
و درخشــندگی را ندارد یا اینکه از جانب اربابان خود ماموریت یافته تا دســت به 
توطئه بزند که تکلیف اینها هم روشــن اســت و حداقل اتهام شان بغی و کمترین 

مجازات شان مرگ است!

ســرویس سیاسی - رییس شورای مرکزی جبهه پایداری گفت: لازم است 
عملکرد ادوار مختلف مجلس شورای اسلامی را بررسی کنیم و باید مشخص شود 

نقاط قوت و ضعف در پایان یک دوره مجلس چه مواردی بوده است.
»حجت الاسلام مرتضی آقاتهرانی« رییس کمیسیون فرهنگی مجلس شورای 
اســلامی با اشاره به مهم ترین اقداماتی که مجلس یازدهم انجام داده است، گفت: 
چند طرح و لایحه مهم در مجلس یازدهم بر اساس اصل ۸۵ قانون اساسی )بررسی 
در کمیســیون به جای صحن مجلس( مورد رسیدگی قرار گرفت و هدف از این 
کار آن بود که این طرح ها و لوایح در کمیسیون های تخصصی مجلس به صورت 
دقیق و کارشناسی مورد رسیدگی قرار گیرد و از همان بدو امر در صحن مجلس 
بررسی نشود تا همه نمایندگان درگیر آن نشوند و زمان زیادی از فرصت صحن 
مجلس صرف این موارد نشود. وی ادامه داد: برای مثال، »قانون حمایت از خانواده 
و جوانــی جمعیت« از جمله قوانین مهمی بود که در مجلس یازدهم به تصویب 
رسید و مقام معظم رهبری چند ویژگی خوب را درباره این قانون مطرح فرمودند و 
گفتند این قانون دارای حیات است، راهبردی است و مشوق های زیادی در آن در 
نظر گرفته شده است. نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: 
»لایحه عفاف و حجاب« هم از جمله مصوبات مهم مجلس یازدهم بوده اســت. 
این مجلس در مباحث اقتصادی هم به خوبی ورود کرد و مصوبات زیاد و مهمی 
داشت. همچنین »قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها و صیانت از حقوق ملت 
ایران« از جمله قوانین مهمی است که در این مجلس برای حوزه سیاست خارجی 

کشور به تصویب رسید و بسیار مؤثر بود.
آقاتهرانی بیان کرد: البته مجلس یازدهم ضعف هایی هم داشته است؛ به اعتقاد 
بنده این مجلس بســیار تحول زا بوده اســت، اما می تواند بسیار بهتر و قوی تر از 
وضعیت فعلی جلو برود. یکی از عیوب ما آن اســت که دقیقاً نمی دانیم چه نقاط 
ضعف و قوتی داشته ایم. برای مثال، الان بنده سومین دوره است که نماینده مجلس 
هستم و زمانی که یک دوره کاری ما در مجلس به اتمام می رسد، باید بدانیم که نقاط 
ضعف و قوت ما چه مواردی بوده است، اما معمولاً این نقاط قوت و ضعف در پایان 
یک دوره مجلس بررسی نمی شود. وی افزود: ما باید بررسی و مقایسه کنیم که کدام 
یک از مجالس ما بهتر بوده است؟ چرا مجلسی خوب تر و مجلسی ضعیف تر است؟ 
باید مشخص شود که حُسن ها و عیوب مجالس قبلی چه مواردی بوده است، اما 
متأسفانه بسیاری از ما این موضوع را نمی دانیم چرا که پایان هر دوره از مجلس این 
نقاط ضعف و قوت به اندازه کافی مورد بررسی قرار نمی گیرد. رییس کمیسیون 
فرهنگی مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: همچنین باید بررسی شود که نیاز جامعه 
چه بوده و هر مجلسی برای رفع نیازهای کشور و برطرف کردن مشکلات مردم چه 
کرده است. گاهی اوقات موضوعاتی در مجلس مطرح می شود که خیلی ربطی به 
جامعه و نیازهای مردم ندارد و من واقعاً از این موضوع ناراحت می شوم که چرا باید 
اینگونه باشیم؛ مجلس از این لحاظ و پرداختن به مسایل روز و مهم کشور می تواند 
خیلی بهتر از وضعیت فعلی باشد. آقاتهرانی تاکید کرد: البته بنده این موارد را نگفتم 
تا عده ای بخواهند مجلس یازدهم را تخریب کنند؛ مجلس یازدهم انقلابی است 
و بین مجالس قبلی بهترین است، اما مع الوصف نقاط ضعفی هم داریم که باید در 
مدت باقی مانده از عمر این مجلس بیشتر کار کنیم تا این ضعف ها هم برطرف شود.

رییس شورای مرکزی جبهه پایداری انقلاب اسلامی با تاکید بر اینکه جبهه 
پایداری در انتخابات به دنبال سهم خواهی نیست، اظهار کرد: برای انتخابات مجلس 
دوازدهــم افــراد زیادی ثبت نام کرده اند و ما اصلًا کاری نداریم که این افراد عضو 
جبهه پایداری هســتند یا خیر. نگاه ما آن اســت که داوطلبان چه شاخص هایی و 
صلاحیت هایــی دارند و بر اســاس آن ارزیابی های خودمــان را روی آنان انجام 
می دهیم. ما ۴۰ شاخص را مطابق با فرمایش های امام راحل و مقام معظم رهبری 
درباره داوطلبان انتخابات مجلس استخراج کردیم و هر فردی که این شاخص ها را 

داشته باشد، مورد تأیید ما است، حتی اگر عضو جبهه پایداری نباشد.

پس مقصر همه چیز »شاه« شده است؟

آقاتهرانی:

نقاط قوت و ضعف ادوار مختلف 
مجلس باید بررسی شود

ســرویس سیاســی - معاون 
رئیس جمهور با تاکید بر این که سازمان 
محیط زیست باید بتواند ۲۰ سال آینده 
کشور را پایش کند، گفت: تغییر اقلیم و 
بحران های زیست محیطی ناشی از آن در 
همه کشورها از جمله ایران بروز و ظهور 
پیدا کرده و به مشکلات مختلفی از جمله 
مهاجرت های اقلیمی دامن زده اســت.
خیــزش گرد و غبار یکی از اصلی ترین 
مشکلات محیط  زیستی ایران است که 
بخصوص در نیمه اول ســال بروز پیدا 

می کند و با وجود این که تا یک دهه قبل، صرفا برخی استان ها در غرب یا جنوب 
شرقی کشور درگیر پدیده ریزگردها می شدند، اما چند سالی است که این معضل در 
شش ماهه نخست سال در اغلب نقاط ایران از شمال شرق گرفته تا مرکز، جنوب 
شــرق، جنوب غرب و نوار غربی کشــورمان بروز پیدا می کند و علاوه بر تهدید 
سلامت عمومی جامعه، به زیرساخت های شهری و روستایی نیز آسیب وارد می کند 
و چند روزی شــاخص آلودگی هوا در شــهرهای کوچک و بزرگ را در وضعیت 
ناســالم و حتی خطرناک قرار می دهد. در این میان اگرچه رشد بیابان زایی و دیگر 
تبعات تغییر اقلیم در تشدید گرد و غبار موثر بوده است، اما شکی نیست که کم آبی، 
خشــک شــدن تالاب ها و رودخانه ها و به طور کل مشکلات مربوط به مدیریت 
آب های ســطحی، در افزایش میزان وقوع ریزگردها در کشــورمان تاثیر به سزایی 
گذاشته اند. در این میان البته این مشکلات نه فقط در ایران، بلکه به صورت مشابه در 
کشورهای همسایه و همجوار ما نیز وجود دارد و با توجه به شرایط جغرافیایی ایران، 
معضلات ناشی از مدیریت منابع آبی و افزایش مساحت بیابان ها در سایر کشورها، 
دامن ایران را نیز می گیرد، به نحوی که گرد و غبار کشورهای دیگر با وزش باد به 
آسمان کشورمان می آید و برای روزها و هفته ها شهرهای ما را درگیر خود می کند.

مسئولان سازمان حفاظت محیط زیست معتقدند که حدود ۷۰ درصد گرد و غباری 
که در طول سال مناطق مختلف کشورمان را تحت تاثیر قرار می دهد، منشأ خارجی 
دارند؛ به همین دلیل، آن ها تاکید دارند که باید با ابزار »دیپلماسی محیط زیست« و 
مذاکره با کشورهایی که کانون های اصلی گرد و غبار منطقه در آن ها قرار گرفته است 
و همچنین رایزنی با کشورهایی که دارای منابع آبی بین المللی هستند و می توانند با 
تقسیم عادلانه آب، به کاهش احتمال وقوع ریزگردها کمک کنند، جلوی خیزش 
گرد و غبار را گرفت. مسئولان محیط زیستی کشورمان همچنین معضل گرد و غبار 
را یک مشکل جهانی می دانند که نه تنها منطقه خاورمیانه، بلکه بسیاری از نقاط دیگر 
دنیا را نیز درگیر خود کرده است و از همین رو، باید برای حل این معضل، اجماعی 

جهانی ایجاد شود.
برای حل مشکلات محیط زیستی، نباید نگاه خود را صرفا به درون 

کشور معطوف کنیم
در همین راستا »علی سلاجقه« معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان حفاظت 
محیط زیست در حدود دو سال و نیمی که از تکیه زدن او بر کرسی مهمترین نهاد 
زیست محیطی کشور می گذرد، سفرهای زیادی را به کشورهای مختلف در منطقه 
خاورمیانه، آسیای مرکزی و حتی آمریکای لاتین انجام داده است و در تیرماه ۱۴۰۱، 
»اجلاس منطقه ای مقابله با گرد و غبار« را با حضور نمایندگان ۱۵ کشور همسایه و 
همجوار ایران و در شهریور ۱۴۰۲ نیز »اجلاس بین المللی مقابله با توفان های ماسه 
و گرد و غبار« را با حضور نمایندگان بیش از ۵۰ کشور و نهاد زیرمجموعه سازمان 
ملل متحد در تهران برگزار کرده است و همچنین توافقنامه هایی را نیز برای انجام 
فعالیت های میدانی به منظور تثبیت خاک در کانون های گرد و غبار با کشــورهای 
عراق و سوریه به امضا رسانده است.در چنین شرایطی، سوال مهمی که افکار عمومی 
را درگیر خود کرده، این اســت که ســفرهای متعدد رئیس سازمان محیط زیست 
به کشــورهای خارجی و برگزاری نشســت های بین المللی مختلف در ایران، چه 
دســتاوردی را در راستای کاهش بروز پدیده ریزگردها و مقابله با توفان های گرد 
و غبار در کشــورمان داشــته است؟ این سوال را در گفت وگویی تفصیلی از »علی 
سلاجقه« پرسیدیم و معاون رئیس جمهور نیز توضیح داد: مسائل محیط زیستی از 
اقلیم گرفته تا آنچه روی زمین اســت، مرز نمی شناســد، مثل هوا که مدام جابه جا 
می شــود یا آب های سطحی که محصول بارندگی ها است و مرزهای جغرافیایی 
برای آن معنا ندارد. همچنین حیات وحش و پوشــش گیاهی مرز نمی شناســد و 
پویایی محیط زیست باعث می شود که وقتی نوعی از آلودگی در یک کشور بروز 
پیدا می کند، آن آلودگی مرزهای جغرافیایی را در می نوردد و برای کشورهای دیگر 
نیز مشکل ایجاد می کند.وی افزود: وقتی محیط زیست مرز نمی شناسد، بنابراین برای 
حل کردن مشکلات محیط زیستی نیز نباید نگاه خود را صرفا به درون کشور معطوف 
کنیم و حتما باید معضلات را به صورت بین المللی ببینیم و با همکاری سایر کشورها 
برای رفع آن ها چاره اندیشی کنیم. در این میان تغییر اقلیم به عنوان مهمترین معضل 
محیط زیســتی جهان، از عملکرد خود انسان ها ناشی شده است و یکی از تاثیرات 
سوء آن نیز تشدید پدیده گرد و غبار بوده که در سال های اخیر کشورمان را به شدت 
تحت تاثیر خود قرار داده است. برای حل این مشکل نیز اگرچه باید در داخل کشور 
هم اقدامات لازم را برای بهبود مدیریت منابع آبی و تثبیت خاک در چشــمه های 
گــرد و غبار انجام دهیم، ولی اگر بخواهیم صرفا به اقدامات داخلی کفایت کنیم و 

از تعاملات بین المللی غافل شویم، نمی توانیم جلوی معضل ریزگردها را بگیریم.
ســلاجقه با تاکید بر این که دولت باید برای مدیریت مصرف آب متناسب با 
وضعیت ناشی از تغییرات اقلیمی برنامه داشته باشد، عنوان کرد: اقلیم تغییر کرده 
است، ولی متاسفانه مدیران ما هنوز سیاست گذاری های خود را تغییر نداده اند، این 
در حالی اســت که مدیران تمام دستگاه های اجرایی و عمومی کشور، هرکدام در 
حیطه وظایف خود، مکلف هستند که شرایط کاری شان را متناسب با تغییرات اقلیمی 
تغییر دهند و برای سازگاری با تبعات این پدیده برنامه ای ارائه دهند که اجرای آن ها 
باعث شود که مردم منطقه تحت مدیریت آن ها، در محل زندگی خود باقی بمانند و 
جلوی تشدید مهاجرت های اقلیمی گرفته شود؛ یعنی شرایط باید به نحوی فراهم 
شود که برای مردم معیشت جایگزین ایجاد شود تا کسب وکار پایداری داشته باشند 
و بتوانند سطح زندگی خود را در همان وضعیت اقلیمی منطقه خودشان ارتقا دهند 
تا دیگر نیازی نداشته باشند که برای داشتن زندگی بهتر، به یک اقلیم دیگر مهاجرت 
کنند.متاسفانه در کشورمان در برنامه ریزی های کلان برای آینده بخصوص در حوزه 
مخاطرات اقلیمی دچار خلأ هســتیم و بعضا مشــاهده می کنیم که تا کوچکترین 
شوکی به زندگی یا اقتصاد مردم وارد می شود، برخی افراد به ناچار راه مهاجرت را 
برمی گزینند، این مهاجرت ها بیشتر در محل هایی رخ می دهد که اقتصاد و معیشت 
مردم به آب و شرایط اقلیمی وابسته است، چون اهالی این مناطق فکر می کنند صرفا 
با همین شغل های فعلی خود می توانند امرار معاش کنند و دولت نتوانسته است که 
برای این افراد شغل های پایدار و معیشت های جایگزین ایجاد کند. البته در گذشته 
کارهایی برای ایجاد معیشــت های جایگزین در مناطق محروم کشور انجام شده 
است، به طور مثال، قبلا طرح مشترکی توسط ایران و اتحادیه اروپا به منظور ایجاد 
کسب وکارهای پایدار برای ساکنان حاشیه تالاب هامون در دست اجرا قرار داشت 
که البته پس از اعمال تحریم های ظالمانه آمریکا در سال های اخیر، اتحادیه اروپا از 
این پروژه کنار کشید، ولی ما همچنان از ظرفیت های داخلی برای پیشبرد این طرح 
استفاده می کنیم.ما باید انتظارات مردم را در ابعاد اجتماعی، اقتصادی و محیط زیستی 
برآورده کنیم تا اهالی هر منطقه نســبت به تامین آینده مناسب برای فرزندان خود 
در منطقه خودشــان مطمئن باشند و احســاس نکنند که لازم است برای زندگی 
بهتر دســت به مهاجرت بزنند. ما دولتمردان وظیفه داریم که درباره تمام تحولات 
جاری بخصوص تحولات اقلیمی، آینده را پایش کنیم، به همین دلیل، خود سازمان 
محیط زیست نیز نباید دچار روزمرگی شود، بلکه باید بتواند ۲۰ سال آینده کشور 
را پایش کند و درباره مسائلی که می تواند در سال های آتی کشورمان را درگیر کند، 
هشــدار و راهکار بدهد و از تمام دســتگاه ها بخواهد که متناسب با ماموریت های 
تخصصی خود و مبتنی بر آنچه در ۲۰ سال آینده رقم خواهد خورد، برنامه و راهکار 

ارائه دهند؛ بنابراین یکی از وظایف مهم سازمان محیط زیست، آینده نگری است.

سلاجقه معاون رئیس جمهور  :

تغییر اقلیم به مهاجرت  های اقلیمی 
در ایران دامن زده است

محجوب در مناظره انتخاباتی در نمایشگاه رسانه های ایران:

اختلاف میان عملکرد و زندگی نمایندگان مجلس
 و مسئولان موضوع مهمی است

سرویس سیاسی - نخســتین مناظــره سیاسی 
انتخاباتی با عنوان »مرا قانع کن تا در انتخابات شرکت 
کنم« در بیست وچهارمین نمایشگاه رسانه های ایران، 
با حضور علیرضا محجــوب، نماینده ادوار مختلف 
مجلس شــورای اســلامی و مالک شریعتی، نماینده 

مجلس یازدهم شورای اسلامی برگزار شد.
در ابتدای این مناظره، مالک شــریعتی نیاســر، 
نماینده مجلس شــورای اســلامی بر عوامل مؤثر بر 
شرکت گسترده مردم در انتخابات تاکیدع کرد و گفت: 

باید اثر تکانه های خارج از کشور را کم کنیم.
علیرضا محجوب، نماینده ادوار مختلف مجلس 
شــورای اسلامی نیز به عوامل تأثیرگذار در مشارکت 
بیشــتر مردم اشــاره و تصریح کرد: امام خمینی)ره( 
در وصیت نامــه و کتاب ها و ســخنرانی های خود با 
نمایندگان مجلس بسیار تأکید داشت نمایندگان باید از 
ثروت فاصله بگیرند و دستگاه های نظارتی مجلس باید 
بر ثروت افراد نظارت داشته باشند و آن را اعلام کنند.

وی ادامه داد: مردم تمایل دارند به کســانی رأی 
دهند که رابطه شان با ثروت ضعیف باشد یعنی دنبال 
اشرافی گرایی نباشند و هدف شان کوچک کردن فقر 
باشند و از کارگران حمایت کنند. محجوب ادامه داد: 
اختلاف میان عملکرد و زندگی نمایندگان مجلس و 
مســولان با آنچه می گویند موضوع مهمی است زیرا 
مردم را در تشخیص دچار مشکل می کند. دبیرکل خانۀ 

کارگر ایران افزود: من با تنوع و رقابت در قالب احزاب 
موافقم. امروز بسیاری در مورد فایدۀ انتخاب کردن و 
شرکت در انتخابات دچار مشکل شدند بنابراین باید 
یک حرکت اساسی در معرفی کاندیداها صورت بگیرد 
و با ارزیابی صحیح معرفی شوند و وزن کشی اقتصادی 
و مالی افراد مشــخص شــود. اثبات فساد مالی و مبرا 
بودن از این مطالب دفاع ســختی است اما تا زمانی که 
این دفاع ســخت انجام نشود بخش اعظم میانۀ مردم 
و انتخابات در جای خود واقع نمی شود. رسالت مهم 
موضوع مجلس آیندۀ آن است که شفافیت ایجاد کند 
و به این دغدغه ها پاســخ دهد و لازم است تا کارهای 
تکمیلی بسیاری در حوزۀ شفاف سازی صورت گیرد.

شــریعتی نیز به نقش مؤثر احزاب اشــاره و از 
بیانیه ای که ۱۱۰ نفر از اصلاح طلبان نوشــته و دعوت 
به حضور از انتخابات داشتند تشکر کرد و گفت: انتظار 
داریــم تا مجموعه های حزبی هم این دعوت را انجام 
دهند. در قانون اساسی چند اتفاق خوب افتاده است؛ 
یکی فرصت برای مشــارکت بیشتر احزاب بود. دوم 
افزایش زمان پیش از انتخابات بود که توسعه پیدا کرد. 
سوم الزام شورای نگهبان به طرح دلایل رد صلاحیت ها 
در انتخابات اســت. اکنون شورای نگهبان الزام دارد تا 
دلایــل رد صلاحیت هرکس را که تاییدغ صلاحیت 
نشده اعلام کند.محجوب با بیان اینکه در حوزۀ قانون و 
اجرا مسائل فراوان در حوزۀ معیشتی و تامین اجتماعی 

وجود دارد گفت: ما انگیزه ها و دلایل بســیاری برای 
شــرکت در انتخابات داریم. در دورۀ قبل که حضور 
نمایندگان کارگری کم رنگ شــد متوجه شــدیم که 
آســیب خوردیم برای همین دلیل موجهی هست که 
کاندیداهای کارگری وجود داشــته باشند.هرکس با 
توجه به اولویــت و دغدغه های خود باید نماینده ای 
را انتخــاب کند تا نماینده آنها مســایلی مانند امنیت 
شغلی، مستمری بازنشستگان و اجرای برخی مسائل 
معطل مانــده را پیگیری کند. وضع قوانین جدید مثل 
همسان سازی بازنشستگان در گرو فرستادن نماینده 
به مجلس اســت. ما ده ها موضوع داریم که می تواند 
انگیزه در بخش های مختلف باشــد. کسی نباید خود 
را اســیر موضوعات فرعی نکنــد و باید موضوعات 
اصلــی را هدف قرار دهند. ما به زودی دعوت عمومی 
خواهیم داشت و اگر قرار است کسانی را معرفی کنیم 
و اجازه آن کار وجود داشته باشد، کاندیداهای خاصی 
را از حزب خود معرفی می کنیم.شــریعتی هم در این 
مناظره به اقدامات مؤثر مجلس یازدهم اشــاره کرد و 
گفــت: یکی از موضوعاتی که با رفاه مردم مرتبط بود 
مسألۀ مجوزهای کسب وکار است که اکنون به صورت 
الکترونیکی و توســط قوانین مجلس انجام می شود و 
فضای رفت وآمد در ادارات و فیزیکی برچیده شــده 
است. این مجوزهای ثبت محور باید زود صادر شود 
و یکــی از تاثیراتع در کاهش نرخ بیکاری همین مورد 
بوده است.جهش در شرکت های دانش بنیان خروجی 
دیگر این مجلس بود. آنقدر فرصت های خوب برای 
شرکت های دانش بنیان در نظر گرفته شده که ما نگران 
کلاهبرداری هستیم. سومین موضوع اسناد عادی است 
که کارگران با آن دســت به گریبان بودند که مشکل آن 
حل شد.این نماینده مجلس اضافه کرد: چهارمین اقدام 
مؤثر نیز قانون بانک مرکزی بود که سال ها تغییر نکرده 
بود و الان قانون جدید تغییر کرده و برخی چالش های 
اقتصادی حل شده است و پنجم قانون مالیات بر عایدی 
ســرمایه بود که بخشی از مشکلات اقتصادی را حل 
می کند.دبیرکل جمعیت رهپویان انقلاب اسلامی ادامه 
داد: اقدام مهم دیگر موضوع شفافیت و ضابطه مند شدن 
شرکت های نفتی کشور بود که جزو سیاست های کلی 
برنامۀ هفتم است و برای آن قانون گذاشتیم و تکالیفی 
داریم. از اتفاقات خوب مجلس اخیر هم بسته شــدن 
ســقف اعتبار نمایندگان مجلس است.در انتهای این 
مناظره هر یک از مهمانان نشســت بر مشــارکت پر 
شور مردم در انتخابات تأکید کردند.بیست وچهارمین 
نمایشگاه رسانه های ایران  تا چهارشنبه دوم اسفند در 

مصلی امام خمینی)ره( برپا خواهد بود.

ســرویس سیاســی - بعد از انتخابات قصه 
خودروهای کارکرده به نتیجه مطلوب می رسد.

یــک نماینده مجلس گفت: به شــخصه خیلی 
خوشــحال می شوم که شاهد باشیم به قدری واردات 
انجام شده که دیگر انبارها جا برای ماشین های وارداتی 
غیرچینی جا نداشــته باشــد. جلال رشیدی کوچی 
نماینده مردم مرودشــت در مجلس شورای اسلامی 
درخصوص اظهارنظر رییس سازمان توسعه تجارت 
که گفته بود »به نظر می رسد طی چند روز آینده آتی به 
حدی خودرو وارد خواهد شد که در فضای انبار برای 
نگهداری خودرو جهت ترخیص از گمرک به مشکل 
خواهیــم خورد.«، گفت: ما کــه خیلی امیدواریم این 
اتفاق رقم بخورد و برای تحقق چنین موضوعی خیلی 
پیگیری کردیم و امیدوارم این بار دیگر مانند دفعات قبل 

فقط حرف نباشد. چون تا الان اگر به حرف عزیزان بود 
باید ۲۰۰ هزار خودرو تا آخر سال وارد کشور می شد 
اما آن چیزی که من هم اطلاع پیدا کردم به نظر می آید 
خودروهایی که ثبت سفارش شده بود و تولید شده در 
حال ارســال است. وی ادامه داد: امیدواریم این اتفاق 
برای مردم رخ دهد، من به شــخصه خیلی خوشحال 
می شــوم که شاهد باشیم به قدری واردات انجام شده 
که دیگر انبارها برای ماشین های وارداتی غیرچینی جا 

نداشته باشد. 
عضو کمیســیون امور داخلی کشور در واکنش 
به این ســوال که »احتمال مــی دهید بعد از انتخابات 
مجلس، دولت واردات را تســهیل کند؟«، عنوان کرد: 
من خیلی امیدوارم بعد از انتخابات قصه خودروهای 
کارکرده به نتیجه مطلوب برسد و حتما این اتفاق رخ 

خواهد داد، حالا برد سیاسی را دولت می خواهد بهره 
برداری کند و بعد از انتخابات باشد یا نه، من خیلی به 
این موضوع ورود نمی کنم، نکته ای که دارای اهمیت 
اســت این است که خروجی این موضوع به نفع مردم 
باشد.رشیدی کوچی در پاسخ به این سوال که »شما در 
نظر داشتید بعد از خودرو به حوزه مسکن ورود کنید، 
اگــر وضعیت ردصلاحیت فعلی پایدار بماند، بعد از 
انتخابات تا خرداد وارد این حوزه می شوید؟«، گفت: 
احتمال این اتفاق خیلی ضعیف اســت چون مسکن 
یک حوزه بزرگ و خاص اســت و با یکی دو ماه کار 
چندان به نتیجه نمی رســد و من نگران این هستم که 
اگر بخواهم در این موضوع برای یکی دو ماه ورود کنم 
بیشتر جنبه تبلیغاتی اش مدنظر عزیزان قرار بگیرد چون 

قطعا به نتیجه نخواهد رسید.

دبیرکل خانه کارگر تاکید کرد: اختلاف میان عملکرد و زندگی نمایندگان مجلس و مسولان با آنچه می گویند موضوع مهمی است زیرا مردم را 
در تشخیص دچار مشکل می کند.

 

سرویس سیاســی - دستیار رئیس جمهور 
و مســئول پیگیری حقوق و آزادی های اجتماعی 
ریاست جمهوری گفت: در ۱۶ دی ماه نامه مستند 
و مستدلی خدمت معاون اجتماعی و پیشگیری از 
وقوع جرم قوه قضائیه ارسال کردم و از آنها خواهش 
کــردم به موضوع کوروش کمپانی و یکی دیگر از 
توزیع کنندگان گوشی ورود کنند، پاسخی به بنده 
ندادند لابد خودشــان پاسخ دارند باید ببینیم چه 

پاسخی می دهند.
»سکینه ســادات پاد« دستیار رئیس جمهور 
و مســئول پیگیری حقوق و آزادی های اجتماعی 
ریاســت جمهوری، در مورد توئیت اخیرش که 
مدعی شــده بود در مورد کوروش کمپانی و یکی 
دیگــر از توزیع کنندگان گوشــی ماه پیش به قوه 

قضائیه هشدار داده بود در پاسخ به این سوال که نام 
کمپانی دیگر چیست، گفت: نمی توانم اسم کمپانی 
دیگــر را بیاورم. من وظیفه ندارم برند را الان اعلام 
کنم، یعنی صلاحیــت این موضوع را ندارم چون 

هنوز بررسی نشده است.
وی افــزود: من وکیل دادگســتری بوده ام بر 
اســاس رصدی که کردم و دریافت و فهم خودم از 
حقوق و آنچه دارد اتفاق می افتد بر اساس قوانین 
احساس کردم اتفاق بدی در حوزه حقوق مردم در 
حال رخ دادن اســت و احتمالا شاهد نقض وسیع 
حقوق طیف زیادی از هم وطنان مان باشیم؛ لذا من 
در ۱۶ دی ماه نامه مستند و مستدلی خدمت معاون 
اجتماعی و پیشــگیری از وقوع جرم قوه قضائیه 
ارســال کردم و از آنها خواهش کردم ورود کنند، 
پاسخی به بنده ندادند لابد خودشان پاسخ دارند باید 
ببینیم چه پاسخی می دهند.مسئول »پیگیری حقوق 
و آزادی های اجتماعی« نهاد ریاســت جمهوری 
یادآور شــد: از باب مدعــی العمومی، قوه قضائیه  
در هر جایی کــه حس کند حق مردم دارد تضییع 
می شود حتما باید همه تلاش خود را بکند. متاسفانه 
شنیدم آن فرد )مسئول کوروش کمپانی( فرار کرد. 
قاعدتــا آدم زرنگی بوده و و روش کلاهبرداری او 
ماهرانه و با زرنگی بوده اســت. ولی کلاهبرداری 
او قابل لمس بود و چیزی نبود که نیاز به کشــف 
خاصی داشته باشد شــاید هر حقوقدانی و حتی 
خود مردم در شــرایط کنونی متوجه این موضوع 
می شوند اما وضعیت مردم طوری است که به هر 

حال می خواهند یک مقداری شرایط زندگی خود 
را به لحاظ معیشتی ارتقا دهند برای همین به عرصه 

های خطرناک ورود پیدا می کنند.
پرونده چای دبش

پاد در پاسخ به این سوال که آیا در مورد چای 
دبش هم این رویه را انجام دادید که به مدیران دولت 
هشــدار بدهید و آیا  مشــخصا در این خصوص 
دولــت مدیری را برکنار یــا به قوه قضائیه معرفی 
کرده است، گفت: من دولت نیستم، من در قسمتی 
هستم که مربوط به خود آقای رئیس جمهور است. 
من دستیار آقای رئیس جمهور هستم لذا این سوال 
را شــما از خود دولت و از متولی امر، ســخنگوی 

دولت یا بقیه متولیان بپرسید.
وی ادامه داد: قاعدتا آنچه از سوی سخنگوی 
اعلام شد گفتند ما با افرادی برخورد کردیم و خود 
دولت مدعی اســت که خــودش گزارش اولیه را 
داده اســت. پاد تاکید کرد: فقط این را می دانم که 
مــردم ایران هم در این موضوع حتما این اعتماد را 
به شخص آقای رئیس جمهور دارند چون زمانیکه 
در قوه قضائیه هم بود ایشــان بی رحمانه با فساد 
مبارزه می کرد و حقیقتا الان هم این مســاله جزو 
خطوط قرمزش است و در مبارزه با فساد الحمدلله 
هیچگونه مصلحتی ندارد؛ چون خودش کاملا یک 
فرد پاکدســتی است که امتحان پس داده و این را با 
قاطعیــت می توانم در مورد رئیس جمهور بگویم 
مردم ایران هم در خصوص مبارزه طولانی ایشان با 

فساد احتمالا با من هم عقیده باشند.

دستیار رئیس جمهور:

قوه قضائیه به نامه هشدارم درباره کوروش کمپانی پاسخی نداد

رشیدی کوچی نماینده مجلس:

امیدوارم واردات به قدری باشد که برای خودروهای وارداتی غیرچینی 
جا نداشته باشیم

چهارمیــن اقدام مؤثر نیز قانــون بانک مرکزی بود که ســال ها تغییر نکرده بود و 
الان قانون جدید تغییر کرده و برخی چالش های اقتصادی حل شــده اســت و پنجم 
قانون مالیات بر عایدی ســرمایه بود که بخشی از مشکلات اقتصادی را حل می کند.

یادداشت سیاسی ...

احمد زیدآبادی  
روزنامه نگار و فعال سیاسی 
اصلاح طلب

سه شنبه 1 اسفند 1402، 10 شعبان 1445 ،20 فوریه 2024، شماره 4415، صفحه


